

89. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That this House invites the Members of the minority of the Legislative Council who partake the opinions of the People, the present Members of the House of Assembly until the next General Election, and afterwards all the Members then elected, and such other persons as they may associate with them, to form one Committee or two Committees of Correspondence, to sit at *Quebec* and *Montreal* in the first instance, and afterwards at such place as they shall think proper; the said Committees to communicate with each other and with the several local Committees which may be formed in different parts of the Province, and to enter into correspondence with the Honorable *Denis Benjamin Viger*, the Agent of this Province in *England*, with the said *Daniel O'Connell* and *Joseph Hume*, Esquires, and with such other Members of the House of Lords or of the House of Commons, and such other persons in the United Kingdom of *Great Britain* and *Ireland*, as they may deem expedient, for the purpose of supporting the claims of the People of this Province and of this House; of furnishing such information, documents, and opinions, as they may think adapted to make known the state, wishes, and wants of the Province: the said Committees also to correspond with such persons as they shall think proper, in the other British Colonies, which are all interested that the most populous of their sister Colonies do not sink under the violent attempt to perpetuate the abuses and evils which result as well from the vices of its Constitution as from the combined malversation of the Administrative, Legislative, and Judicial Departments, out of which have sprung insult and oppression for the People, and, by a necessary consequence, hatred and contempt on their part for the Provincial Government.

90. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That the Honorable *Denis Benjamin Viger* be requested to remain at the seat of His Majesty's Government, at least during the present Session of the Imperial Parliament, to continue to watch over the interests of the Province, with the same zeal and the same devotedness as heretofore, without suffering himself to be discouraged by mere formal objections on the part of those who are unwilling to listen to the complaints of the Country.

91. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That the fair and reasonable expenses of the said two Committees of Correspondence, incurred by them in the performance of the duties entrusted to them by this House, are a debt which it contracts towards them; and that the Representatives of the People are bound in honor to use all constitutional means to reimburse such expenses to the said Committees, or to such persons as may advance money to them for the purposes above mentioned.

92. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That the Message from His Excellency the Governor in Chief, received on the thirteenth of January last, and relating to the Writ of Election for the County of *Montreal*, with the Extract from a Despatch which accompanied it; the Message from the same, received the same day, and relating to the Supply Bill, and the Message from the same, received on the fourteenth of January last, with the Extract from a Despatch which accompanied it, be expunged from the Journals of this House.

Mr. *Bedard* moved, seconded by Mr. *Morin*, That the Question of concurrence be now separately put upon the said Resolutions.

Mr. *Neilson* moved in amendment, seconded by Mr. *Languedoc*, That all the words after "That," be struck out, and the following substituted: "the said Report

89. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que cette Chambre invite les Membres de la minorité du Conseil Législatif, qui partagent les opinions du Pays, les Membres actuels de la Chambre d'Assemblée, jusqu'après les prochaines Elections générales, et ensuite tous les Membres alors élus, et telles autres personnes qu'ils s'associeront, à former un ou deux Comités de Correspondance, siégeant à *Québec* et à *Montréal* en premier lieu, et ensuite, ainsi qu'ils l'avisent; lesquels Comités se consulteront l'un avec l'autre, et avec les Comités locaux qui pourront se former en différentes parties de la Province, et pourront correspondre avec l'Honorable *Denis Benjamin Viger*, Agent de cette Province en *Angleterre*; avec les dits *Joseph Hume* et *Daniel O'Connell*, Ecuyers, et avec tels Membres de la Chambre des Lords et de celle des Communes, et telles autres personnes dans le Royaume-Uni de la *Grande-Bretagne* et d'*Irlande*, que bon leur semblera, aux fins d'appuyer les demandes du Peuple de cette Province et de cette Chambre; de fournir les renseignements, documens et opinions qu'ils jugeront les plus propres à faire connaître l'état, les vœux et les besoins de la Province; et que les dits Comités pourront aussi correspondre avec telles personnes qu'ils jugeront à propos, dans les autres Colonies Britanniques, toutes intéressées à ce que la plus peuplée de leurs Soeurs-Colonies, ne succombe pas à la tentative violente de perpétuer les maux et abus qui y résultent, tant des vices de sa Constitution, que des malversations combinées des Départemens Administratif, Législatif et Judiciaire, d'où sont résultés l'insulte et l'oppression pour le Peuple, et par une suite nécessaire, sa haine et son mépris pour son Gouvernement Provincial.

90. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que l'Honorable *Denis Benjamin Viger*, soit prié de demeurer au Siège du Gouvernement de Sa Majesté, durant au moins la présente Session du Parlement Impérial; de continuer à y veiller aux intérêts de la Province avec le même zèle et le même dévouement, sans se laisser décourager par les exceptions de forme de ceux qui ne veulent pas entendre les plaintes du Pays.

91. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que les dépenses justes et raisonnables des dits deux Comités de Correspondance ci-dessus, en exécution des pouvoirs que leurs confie cette Chambre, sont une dette quelle contracte envers eux; et que les Représentans du Peuple sont liés d'honneur à employer tous les moyens constitutionnels pour les rembourser à cet égard, ainsi que ceux qui leur feront des avances pour les fins énoncées ci-dessus.

92. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que le Message de Son Excellence le Gouverneur en Chef, reçu le treize Janvier dernier, relatif au *Writ* pour le Comté de *Montréal*, avec l'Extrait d'une Dépêche qui l'accompagne, le Message du même, reçu le même jour, relatif au Bill des Subsidés, et le Message du même, reçu le quatorze Janvier dernier, avec l'Extrait d'une Dépêche qui l'accompagne, soient biffés des Journaux de cette Chambre.

M. *Bedard*, a proposé, secondé par M. *Morin*, Que la Question de concours soit maintenant séparément mise sur les dites Résolutions.

M. *Neilson* a proposé en amendement, secondé par M. *Languedoc*, Que tous les mots dans la dite Motion après "Que," soient retranchés, et les suivans substitués